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Powiat legionowski, Legionowo i pozosta³e gminy po-
wiatu, z mniejsz¹ lub wiêksz¹ czêstotliwoœci¹ wydaj¹
informatory, biuletyny oraz materia³y okolicznoœcio-

we, które maj¹ przedstawiaæ pracê poszczególnych samorz¹-
dów, ale przede wszystkim ich osi¹gniêcia. I te osi¹gniêcia nie-
w¹tpliwie s¹, gdy¿ trudno, aby by³o inaczej. Samorz¹dy dyspo-
nuj¹ bud¿etem od kilkudziesiêciu milionów z³otych w gminie
wiejskiej do ponad 200 milionów z³otych w Legionowie. Reali-
zuj¹ tzw. zadania w³asne, jak ustalanie wysokoœci podatków
i op³at, uchwalanie planu miejscowego zagospodarowania, czy
budowanie sieci wodoci¹gowej i kanalizacyjnej, nawierzchni
ulic. Corocznie uchwalaj¹ dochody i wydatki bud¿etu. 

Ale pytanie jest takie, czy w dostateczny sposób samorz¹d
w powiecie legionowskim dba o rozwój powiatu, czy w spo-
sób w³aœciwy realizuje i czy w ogóle podejmuje siê realizacji
zadañ, które wymagaj¹ pracy, ale s¹ spo³ecznie wa¿ne. 

Mamy prawo, mieszkañcy maj¹ prawo oczekiwaæ i wymagaæ
od rz¹dz¹cych dzia³ania w naszym dobrze pojêtym imieniu
i interesie. 
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„jesteœmy razem”

P rzed wyborami samorz¹dowymi w czerwcu 2006 r. w prasie lokal-
nej ukaza³ siê artyku³ „Jesteœmy razem”. Przypominamy zawarte

w nim krótkie, ale zdecydowane wypowiedzi, ¿e partie polityczne „szko-
dz¹ samorz¹dom”, a skala wyzwañ przed którymi stoi powiat legionow-
ski, wymaga wspó³dzia³ania wszystkich lokalnych samorz¹dowców. 

„jesteœmy razem”
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„Gazeta miejscowa”, z dnia 22 czerwca 2006 r.

Z pewnoœci¹ tak¿e dziêki deklaracji „Jesteœmy razem” wielkim wygra-
nym wyborów samorz¹dowych w 2006 r. zosta³ Roman Smogorzewski,
który zwyciê¿y³ w pierwszej turze wyborów prezydenckich, zdecydowa-
nie pokonuj¹c pozosta³ych kandydatów. Ale ju¿ nied³ugo po wyborach
jeden z sygnatariuszy tej deklaracji, prezydent Legionowa Roman Smo-
gorzewski oraz starosta legionowski Jan Grabiec, zostali cz³onkami
Platformy Obywatelskiej. 

„jesteœmy razem” 
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„zaw³aszczenie rady”

Z wyciêstwo Romana Smogorzewskiego i jego lokalnego ugrupo-
wania Platformy Samorz¹dowej by³o na tyle du¿e, ¿e po zawar-

ciu koalicji z naturalnym jej sojusznikiem Platform¹ Obywatelsk¹ oraz ze
stowarzyszeniem Forum Samorz¹dowe Zalew Zegrzyñski i ze stowarzy-
szeniem Nasze Miasto Nasze Sprawy poczuli siê oni na tyle pewnie, ¿e
zaw³aszczyli równie¿ pracê Rady Miasta Legionowa i Rady Powiatu Le-
gionowskiego zmierzaj¹c do tego, by zminimalizowaæ, czy niejednokrot-
nie uniemo¿liwiæ radnym Prawa i Sprawiedliwoœci w Legionowie dostêp
do informacji dotycz¹cych zarz¹dzania samorz¹dem. Prawo i Sprawie-
dliwoœæ w Legionowie w grudniu 2007 r. zwróci³o siê do rz¹dz¹cych
„o opamiêtanie siê” w ich pêdzie do w³adzy. 

„zaw³aszczenie rady”
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„zaw³aszczenie rady”
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Nic to nie da³o, skierowane w tej sprawie pismo z 14 grudnia 2007 r.
dotycz¹ce przecie¿ nie pracy urzêdu, prezydenta, burmistrza czy wójta,
ale pracy rady, pozosta³o bez odpowiedzi. 

To nie jest tylko brak przestrzegania standardów postêpowaniu osób
pe³ni¹cych funkcje publiczne, to coœ znacznie wiêcej. 

Jest taki ogólny przekaz do spo³eczeñstwa, przesy³any przez niektó-
rych dzia³aczy i niektórych cz³onków Platformy Obywatelskiej: nam wol-
no wiêcej ani¿eli innym, nam wolno to, czego inni robiæ nie mog¹. 

„zaw³aszczenie rady”
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„transparentnoœæ dzia³añ”

Z apewne wielu wyborców pamiêta czas, gdy ponad osiem lat temu
Roman Smogorzewski zostawa³ prezydentem Legionowa. Wiele

wtedy mówi³ o z³ym gospodarowaniu miastem przez jego poprzednika, któ-
ry obecnie jest radnym z listy Platformy Obywatelskiej, o niebotycznym za-
d³u¿eniu miasta i o tym, ¿e gdy bêdzie prezydentem, bêdzie rz¹dzi³ trans-
parentnie, otwarcie, przyjaŸnie. 

„Mazowieckie To i Owo”, Nr 30 z dnia 29 lipca 2010 r. 

„transparentnoœæ dzia³añ” 
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„by³ przekrêt z planem zagospodarowania, czy nie by³o”

Jak prezydent Legionowa pe³ni¹c swój urz¹d dzia³a transparentnie miesz-
kañcy mogli zapoznaæ siê przy zmianie planu miejscowego zagospodarowa-
nia przestrzennego Legionowa, opisywanej w tygodniku lokalnym „Mazo-
wieckie To i Owo”. Publikacje te przypominamy na poprzedniej stroniej. 

„a odszkodowañ nadal nie ma”

Du¿e poruszenie w Legionowie wywo³a³a g³oœna przed oko³o 10 laty
sprawa zwi¹zana z wyp³acaniem odszkodowañ za grunt w ulicach. Ro-
man Smogorzewski, gdy by³ wybierany na prezydenta, zdecydowanie
popiera³ tych mieszkañców, którzy o takie odszkodowania wystêpowali,
ale gdy przysz³o do wyp³acania odszkodowañ, równie zdecydowanie

„transparentnoœæ dzia³añ” 
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sprawê odwleka. Miasto
z³o¿y³o do Trybuna³u
Konstytucyjnego odpo-
wiedni wniosek o uzna-
nie, ¿e przepis wed³ug
którego nale¿y odszko-
dowania p³aciæ, nie jest
konstytucyjny. Orzecze-
nie Trybuna³u Konstytu-
cyjnego, ¿e przepisy na-
kazuj¹ce gminie Legio-
nowo wyp³atê odszko-
dowañ za dzia³ki zajête
pod drogi publiczne s¹
zgodne z Konstytucj¹,
opisane zosta³o w nr 21
„Mazowieckiego To
i Owo” z 21 maja 2009 r. 

Zg³aszaj¹cy siê do PiS
w Legionowie mieszkañ-
cy informuj¹, ¿e mimo
orzeczenia Trybuna³u
Konstytucyjnego sprawa
wyp³at nale¿nych im od-
szkodowañ za grunt za-

„transparentnoœæ dzia³añ”
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jêty pod ulice jest nadal
odwlekana. Kiedyœ bê-
dzie trzeba to zap³aciæ,
a odwlekanie wyp³at od-
szkodowañ powoduje
zgromadzenie du¿ych
iloœci w jednym czasie,
gdy¿ odszkodowania s¹
ustalane w wysokoœci
cen aktualnie obowi¹zu-
j¹cych a wielu mieszkañ-
com bêd¹ przys³ugiwaæ
odsetki za zw³okê. 

„Mazowieckie To i Owo”, Nr 21 z dnia 21 maja 2009 r. 

„transparentnoœæ dzia³añ” 
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„niedobre dzia³ania w oœwiacie”

D zia³ania Platformy Obywatelskiej w Legionowie dotycz¹ce oœwia-
ty rozpoczête zosta³y przez nowo wybranego starostê Jana

Grabca, zamiarem likwidacji Powiatowego Zespo³u Szkó³ Ponadgimna-
zjalnych w Dêbem. 

Ku zaskoczeniu czêœci radnych, nauczycieli szko³y, uczniów i ich ro-
dziców, jednym z pierwszych projektów uchwa³ które przedstawi³ staro-
sta Jan Grabiec by³ zamiar likwidacji tej szko³y poprzez wygaszenie, tj.
nieprzyjmowanie nowych roczników tak, ¿e po trzech latach szko³a
przesta³aby istnieæ. Szko³a, która przez lata dzia³ania wychowa³a wielu
absolwentów, zajmuje teren o powierzchni ponad 10 hektarów. Jest to
nadzwyczaj atrakcyjnie po³o¿ony teren, przylegaj¹cy do Narwi przy za-
porze w Dêbem. Nie by³o racjonalnych wzglêdów likwidacji tej szko³y
i kr¹¿y³a opinia, wypowiadana przez radnych powiatowych, w tym przez
radnych Platformy Obywatelskiej, ¿e kryje siê za tym zamiar ewentual-
nej sprzeda¿y nieruchomoœci na cel komercyjny. Zdecydowany sprze-
ciw mieszkañców, rodziców uczniów, nie tylko z obecnych roczników,
nauczycieli tej szko³y oraz radnych Prawa i Sprawiedliwoœci spowodo-
wa³, ¿e Zarz¹d Powiatu odst¹pi³ od zamiaru likwidacji szko³y. Przychyl-
ne podejœcie do dalszego funkcjonowania szko³y zaprezentowane
przez w³adze samorz¹dowe gminy Wieliszew, zaowocowa³o tym, ¿e
szko³ê przejê³a ta gmina. 

W dziedzinie oœwiaty nie zosta³y zaprezentowane prognozy, jakimi
miasto i powiat powinny dysponowaæ w zakresie przewidywanego ni¿u
b¹dŸ wy¿u demograficznego i w zwi¹zku z tym przyjêcie przez samo-
rz¹d d³ugofalowych planów spo³ecznych i inwestycyjnych w oœwiacie na
tych prognozach opartych. 

Likwidowane by³y ¿³obki i przedszkola, teraz prezydent Legionowa bu-
dzi siê i podejmuje dzia³ania inwestycyjne w oœwiacie, modernizowana
jest szko³a, przedszkole i budowane przedszkole, bo dzisiaj na oko³o

„niedobre dzia³ania w oœwiacie” 
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2100 dzieci w wieku przedszkolnym, które chc¹ do przedszkola chodziæ,
miejsc w przedszkolach jest oko³o 1500. S¹ to dzia³ania wymuszone
i podjête za póŸno. 

Modernizacja, bie¿¹ce remonty oraz planowanie spo³eczne i inwesty-
cyjne w oœwiacie to obowi¹zek samorz¹du. 

W sprawie oœwiaty mo¿na jeszcze tylko wymieniæ wstydliw¹ dla obec-
nych w³adz sprawê wysokoœci stypendiów dla zdolnych uczniów. W wie-
lu wypowiedziach prominentnych przedstawicieli Platformy Obywatel-
skiej w Legionowie: prezydenta Romana Smogorzewskiego, starosty
Jana Grabca i pos³a Zenona Durki jako niezwykle wa¿ny przedstawiany
jest rozwój m³odzie¿y i to, jak wa¿ny jest tu wk³ad samorz¹dów. Porów-
nanie wielu tych wypowiedzi z dostêpnymi dla zainteresowanych kwota-
mi zapisanymi w bud¿ecie na promocjê prezydenta lub starosty oraz
³¹cznie na stypendia dla zdolnych uczniów pokazuje, jak bardzo rozmi-
jaj¹ siê s³owa i dzia³ania rz¹dz¹cych. Nie do przyjêcia, nie do zaakcep-
towania jest to, ¿e na promocjê prezydent lub starosta wydaje wiêcej
pieniêdzy ani¿eli na stypendia dla wszystkich zdolnych uczniów i tak na
przyk³ad Legionowo na promocjê prezydenta wydaje oko³o 400.000 z³.
a na pomoc materialn¹ dla wszystkich uczniów oko³o 260.000 z³. z cze-
go czêœæ jest przeznaczona na stypendia, co niejednokrotnie daje sty-
pendium dla jednego ucznia w wysokoœci kilkudziesiêciu z³otych na
semestr. 

„niedobre dzia³ania w oœwiacie”
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„czy tylko umywanie r¹k w sprawie œwiadczeñ
zdrowotnych”

„Mazowieckie To i Owo”, Nr 24 z dnia 12 czerwca 2008 r. 

„czy tylko umywanie r¹k w sprawie œwiadczeñ zdrowotnych” 
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„Mazowieckie To i Owo”, Nr 35 z dnia 28 sierpnia 2008 r. 

„czy tylko umywanie r¹k w sprawie œwiadczeñ zdrowotnych”
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„czy tylko umywanie r¹k w sprawie œwiadczeñ zdrowotnych”  
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Drugim papierkiem lakmusowym dzia³añ w sprawie konstytucyjnego
przecie¿ obowi¹zku jaki ma pañstwo ale i samorz¹d, a mianowicie za-
pewnienia mieszkañcom opieki zdrowotnej, jest budowa w Legionowie
szpitala. 

„czy tylko umywanie r¹k w sprawie œwiadczeñ zdrowotnych”
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Przez wiele lat, gdy zachodzi taka potrzeba, jak np. wybory lokalne,
podgrzewa siê emocje i mówi o budowie w Legionowie szpitala, jak mó-
wi³ o tym poprzednio AWS, a teraz mówi Platforma. 

Tylko, ¿e nic w tej sprawie nie zosta³o zrobione, nie ma najprostszych
dzia³añ, jak chocia¿by czegoœ w rodzaju przygotowañ do opracowania
mapy drogowej. Trzeba poznaæ potrzeby mieszkañców: ilu, w jakich od-
dzia³ach szpitalnych i gdzie s¹ dot¹d leczeni, na ile powinniœmy
uwzglêdniaæ fakt, ¿e jesteœmy blisko Warszawy, jest szpital Bródnowski,
jest szpital w Nowym Dworze Mazowieckim; gdzie mamy lub gdzie mo-
¿emy mieæ lokalizacjê przysz³ej budowy, jaki by³by koszt budowy dla
okreœlonej liczby oddzia³ów szpitalnych i ich wyposa¿enia. 

Wreszcie, czy samorz¹d w powiecie legionowskich i w jakim czasie
staæ bêdzie na to, czy mo¿e lepiej rozmawiaæ z innymi samorz¹dami, np.
Bia³o³êki lub innymi powiatami, a mo¿e o czêœciowym udziale finanso-
wym pañstwa. Podaj¹c informacje i przewidywania, nale¿y mieszkañ-
ców zapytaæ w referendum o ich zdanie. 

Ale nic z tych rzeczy siê nie dzieje, radni Prawa i Sprawiedliwoœci dzi-
siaj nie maj¹ ¿adnego wsparcia w proponowanych dzia³aniach i otrzy-
muj¹ odpowiedŸ: nie mo¿na, nie teraz. 

Ale w sprawie podpisania przez prywatny Szpital Onkologiczny
w Wieliszewie umów z NFZ zaanga¿owanie Platformy by³o w ulotkach
i na bilbordach widoczne. 

Tylko, ¿e zamiast odwo³ywaæ siê do mieszkañców o pomoc, no w³a-
œnie, (co mogli mieszkañcy w tej sprawie pomóc) trzeba by³o zwróciæ siê
o interwencjê do rz¹dz¹cych, prezydent Warszawy, minister zdrowia lub
jak zapewnia legionowska Platforma, do pomagaj¹cego mieszkañcom
naszego powiatu by³ego marsza³ka Sejmu. Taka pomoc, je¿eli by³a mo¿-
liwa, by³a realna. 

„czy tylko umywanie r¹k w sprawie œwiadczeñ zdrowotnych”  
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„œniête ryby w Zalewie Zegrzyñskim”

W ubieg³ym roku w lipcu w Zalewie Zegrzyñskim pojawi³y siê
œniête ryby.

W dniach od 7 do 17 lipca 2009 roku powiat legionowski uczestniczy³
w intensywnej akcji odnosz¹cej siê do masowego œniêcia ryb, które po-
jawi³o siê na pocz¹tku lipca w dorzeczy Bugu. 

Starosta podj¹³ decyzjê o prowadzeniu sta³ego monitorowania brzegu
zalewu i zwo³a³ posiedzenie Powiatowego Zespo³u Zarz¹dzania Kryzy-
sowego. 

Od³owiono œniête ryby, a wêdkarze podjêli akcjê od³awiania ¿ywych ryb. 
W dniach 14 i 15 lipca prowadzono akcjê napowietrzenia wód Zalewu

Zegrzyñskiego poprzez wykorzystanie dostêpnej iloœci ³odzi motoro-
wych na odcinku od mostu w Zegrzu Po³udniowym do zapory wodnej
w Dêbem. 

O sprawie tej informowa³y telewizja publiczna i ogólnopolskie telewi-
zje komercyjne. Na zwo³anej z wniosku radnych Prawa i Sprawiedliwo-
œci nadzwyczajnej sesji rady, radni Prawa i Sprawiedliwoœci domagali
siê od starosty niezw³ocznego opracowania mapy drogowej dojœcia do
rewitalizacji wód Zalewu Zegrzyñskiego. Zalew budowany by³ od 1958 r.
i ju¿ dawno min¹³ okres 40 lat, po up³ywie którego takie zbiorniki powin-
ny byæ odnawialne. Tak du¿e przedsiêwziêcie powinno zostaæ przepro-
wadzone z wykorzystaniem pieniêdzy z Unii Europejskiej i naturalnym
dzia³aniem starosty i zarz¹du powiatu w zaistnia³ej sytuacji powinno byæ
opracowanie wniosku o fundusze unijne na ten cel, przy wspó³pracy
i pomocy wojewódzkiego urzêdu marsza³kowskiego w Warszawie i Mi-
nisterstwa Ochrony Œrodowiska. 

Nag³oœnienie faktu, ¿e w tak du¿ym zbiorniku wodnym pojawi³y siê
œniête ryby przez ogólnopolskie stacje telewizyjne stanowi³o naturaln¹
okazjê w doprowadzeniu do uzyskania tych œrodków. Tymczasem reak-
cj¹ starosty by³a jego wypowiedŸ, sprowadzaj¹ca siê do poni¿szych
stwierdzeñ: mapa drogowa niepotrzebna, wiem co mam robiæ, bêd¹ or-
ganizowane sympozja, bêd¹ wnioski. 

„œniête ryby w Zalewie Zegrzyñskim”
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Do dzisiaj efekty tych dzia³añ s¹ zerowe, a pytany przez radnych Pra-
wa i Sprawiedliwoœci starosta i wicestarosta odpowiadaj¹: efekty bêd¹
nied³ugo. 

Problem ten, jak inne katastrofy doœwiadczane przez mieszkañców
naszego kraju, mo¿e powróciæ, boleœnie ujawniaj¹c zaniechania w³adz. 

W sprawie rewitalizacji wód zalewu nie mo¿na te¿ doszukaæ siê dzia-
³añ stowarzyszeñ maj¹cych w nazwie Zalew Zegrzyñski takie jak: 

Stowarzyszenie na rzecz Promocji i Rozwoju Zalewu Zegrzyñskie-
go, 
Forum Samorz¹dowe Zalew Zegrzyñski, 
Lokalna Grupa Dzia³ania Partnerstwo Zalewu Zegrzyñskiego, 
Zwi¹zek Gmin Zalewu Zegrzyñskiego, 

w co a¿ trudno uwierzyæ, je¿eli siê weŸmie pod uwagê, ¿e we w³adzach
tych stowarzyszeñ zasiadaj¹ m. in. obecnie urzêduj¹cy prezydent, bur-
mistrz, wójtowie i wiele innych znanych z dzia³alnoœci samorz¹dowej
osób, jak miêdzy innymi by³y wójt Wieliszewa Edward Trojanowski i rad-
ni Platformy Samorz¹dowej. 

Informacje dotycz¹ce powy¿szych stowarzyszeñ, grup, zwi¹zków,
mo¿na uzyskaæ na stronach: 

www.jeziorozegrzynskie.info 
www.serock.pl 
www.partnerstwozalewu.org.pl
www.zg-zalew.pl

W przywo³anej na stronie 3 deklaracji „Jesteœmy razem” m.in. czytamy
– a skala wyzwañ, przed którymi stoi powiat legionowski, wymaga
wspó³dzia³ania wszystkich lokalnych samorz¹dowców. 

„œniête ryby w Zalewie Zegrzyñskim” 
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„ukryta pomoc publiczna”

O soby prywatne lub firmy mog¹ ubiegaæ siê o udzielenie im przez
gminê samorz¹dow¹ (dotyczy to ka¿dej gminy samorz¹dowej)

tzw. pomocy publicznej. Nie nale¿y tego myliæ z niejednokrotnie nie-
zbêdn¹ dla potrzebuj¹cych pomoc¹ spo³eczn¹. 

Na terenie powiatu legionowskiego pomoc publiczna do czerwca
2008 roku nie by³a udzielana tylko w gminie Jab³onna. W pozosta³ych
gminach pomoc taka jest udzielana. Beneficjenci pomocy otrzymuj¹
wielkoœæ (wartoœæ) pomocy w PLN od kilkudziesiêciu do ponad stu tysiê-
cy z³otych, a zasady ubiegania siê i otrzymania takiej pomocy s¹ opisa-
ne w przepisach. 

A¿ siê prosi, aby w wydawanych za nasze podatników pieni¹dze
wszelkiego rodzaju informatorach i biuletynach poinformowaæ miesz-
kañców o mo¿liwoœci ubiegania siê o udzielenie im pomocy publicznej.
Pytany w tej sprawie prezydent Roman Smogorzewski odpowiada, ¿e
akty prawa miejscowego publikowane s¹ w Biuletynie Informacji Pu-
blicznej oraz og³aszane w Dzienniku Urzêdowym Województwa Mazo-
wieckiego. Nie ka¿dy mieszkaniec ma mo¿liwoœæ zagl¹daæ na stronê
BIP lub czytaæ Dziennik Urzêdowy Województwa Mazowieckiego. To
prezydent powinien zadbaæ o to, aby informacja, ¿e ka¿dy mieszkaniec
mo¿e ubiegaæ siê o udzielenie mu pomocy publicznej zosta³a uwzglêd-
niona, przecie¿ jest tyle wydawanych za nasze pieni¹dze biuletynów i in-
formatorów. 

W zwi¹zku z zaniechaniem przez prezydenta podania do publicznej
wiadomoœci informacji o mo¿liwoœci korzystania z przyznawanej przez
gminê pomocy publicznej i otrzyman¹ od niego powy¿sz¹ odpowiedzi¹,
podjêliœmy próbê odnalezienia tej informacji na stronie internetowej
urzêdu i podajemy adres tej strony: www.bip.legionowo.pl

Zainteresowani mog¹ te¿ o udzielenie takiej informacji zwróciæ siê
pisz¹c do swojego urzêdu miasta lub gminy list, wysy³aj¹c e-mail lub
zg³aszaj¹c siê osobiœcie.

„ukryta pomoc publiczna”
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„co najmniej 2000 wyciêtych bez zezwolenia
drzew”

P o wczeœniejszych interpelacjach na sesji rady powiatu legionow-
skiego i prowadzonej z prezydentem Legionowa i starost¹ legio-

nowskim korespondencji, radni Prawa i Sprawiedliwoœci na posiedzeniu
Komisji Ochrony Œrodowiska, Rolnictwa i Terenów Wiejskich, która odby-
³a siê w starostwie w dniu 16 paŸdziernika 2008 roku poinformowali, ¿e
prezydent Roman Smogorzewski i starosta Jan Grabiec mogli dopuœciæ
siê przestêpstwa urzêdniczego poprzez zaniechanie, zaniedbania b¹dŸ
inne dzia³anie. Na terenie Legionowa przy ul. Suwalnej na powierzchni
oko³o 0,5 hektara rós³ sosnowy lad. Prezydent i starosta, ka¿dy w swoim
zakresie, wydali zezwolenie na wyciêcie ³¹cznie 102 drzew. Pozosta³o nie-
wiele, mo¿e kilkadziesi¹t drzew, reszta zosta³a wyciêta bez zezwolenia. 

Wobec tego, ¿e starosta Jan Grabiec nie wywi¹za³ siê ze z³o¿onego
zobowi¹zania, ¿e przeanalizuje sprawê w terminie okreœlonym przepisa-
mi, o sprawie w maju 2009 roku zawiadomiony zosta³ wojewoda mazo-
wiecki, który dot¹d jeszcze nie zaj¹³ stanowiska w tej sprawie. 

Ka¿dy, kto siê zetkn¹³ ze spraw¹ usuniêcia choæby jednego drzewa
bez wymaganego zezwolenia wie, ¿e grozi za to co najmniej dotkliwa
kara finansowa. 

Tu zosta³ wyciêty las, nie wiadomo przez kogo, nie wiadomo gdzie s¹
wyciête drzewa. Nadleœnictwo to potwierdza i mówi, ¿e zawiadomi³o
o tym Regionaln¹ Dyrekcj¹ Lasów Pañstwowych. 

Radny informuje o tym prezydenta miasta, starostê legionowskiego
i wojewodê mazowieckiego i nic. 

Powinnoœci¹ tych urzêdników jest sprawdzenie, jaki by³ stan faktycz-
ny zg³oszonej im sprawy. A nastêpnie wyjaœnienie i ewentualnie udoku-
mentowanie radnym, ¿e wszystko jest w porz¹dku lub powziêcie podej-
rzenia, ¿e mog³o mieæ miejsce pope³nienia przestêpstwa urzêdniczego
b¹dŸ pospolitego i zawiadomienie o tym Prokuratora. 

Podobnego wyjaœnienia wymaga wyciêcie dalszych ok. 2 tysiêcy drzew
w okolicach ulicy Suwalnej i przy ulicy Wyspiañskiego w Legionowie. 

„co najmniej 2000 wyciêtych bez zezwolenia drzew”  
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„tego jeszcze w bud¿ecie Legionowa nie by³o”

P rzychody, dochody, wydatki, przecie¿ to wszyscy znamy. Ka¿-
dy z nas zetkn¹³ siê z tym, chocia¿by poprzez w³asny bud¿et

domowy. 
Samorz¹dy powiatu legionowskiego maj¹ doœæ wysoki bud¿et, bo sto-

sunkowo wysokie s¹ dochody. Wszystkie samorz¹dy po³o¿one s¹ blisko
Warszawy, teren mamy atrakcyjny i zagospodarowany, jest rozwiniêta
dzia³alnoœæ gospodarcza, pracujemy, p³acimy podatki osobiste od do-
chodu, od prowadzonej dzia³alnoœci, otrzymujemy czêœæ podatku wno-
szonego przez osoby prawne, wnosimy wszelkiego rodzaju op³aty trans-
portowe, administracyjne i inne. 

W zwi¹zku z tym mo¿emy sobie pozwoliæ na stosunkowo du¿e wydat-
ki. Bywa przecie¿, ¿e jako bogaty samorz¹d p³acimy tzw. „Janosikowe”,
tzn. wp³acamy pieni¹dze do puli przeznaczonej dla samorz¹dów bied-
niejszych. 

Sk¹d zatem tak du¿e, mo¿na powiedzieæ niebotyczne zad³u¿enie Le-
gionowa, które w sposób formalny (bo iloœæ zadañ, wysokoœæ bud¿etu,
ranga urzêdu) ale i nieformalny (gdy¿ nie ma wa¿nych spraw i spotkañ
bez prezydenta Legionowa) przewodzi legionowskim samorz¹dom. Plan
tegorocznego bud¿etu, od pocz¹tku roku wielokrotnie by³ zmieniany
i zapewne bêdzie nadal zmieniany. 

Zaczê³o siê waliæ ju¿ w ubieg³ym roku. Miasto wypuœci³o „balon son-
da¿owy”: mo¿e trzeba bêdzie sprzedaæ PEC, spó³kê gminy Przedsiê-
biorstwo Energetyki Cieplnej. By³ spo³eczny odzew, ¿eby nie sprzeda-
waæ, bo przecie¿ nie sprzedaje siê kury znosz¹cej z³ote jaja, gdy¿
spó³ka przynosi coroczny dochód gminie, a jej prezes ma ambitne pla-
ny (i dobrze ¿e je ma), ¿eby PEC technologicznie by³ na wy¿szym po-
ziomie o ¿eby przynosi³ wiêksze zyski. By³ nawet pomruk spo³ecznego
niezadowolenia z obawy, ¿e firma która kupi SPEC (mia³ to byæ
VATTENFALL, w³asnoœæ rz¹du Szwecji), podniesie ceny za centralne
ogrzewanie. 

„tego jeszcze w bud¿ecie Legionowa nie by³o” 
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Prezydent spó³ki gminnej nie sprzedaje i przedstawia bud¿et na
2010 rok z du¿ym deficytem: dochody oko³o 160 milionów z³, a wydatki
oko³o 190 milionów z³. Oko³o, bo rada przyjmuje „wszystkie” zapropono-
wane jej przez prezydenta Smogorzewskiego zmiany tak szybko, ¿e
trudno siê w tym po³apaæ. 

Dzisiaj to wygl¹da tak, ¿e dochody bêd¹ mniejsze od zaplanowa-
nych, w zwi¹zku z tym miasto wypuœci³o obligacje na oko³o 24 miliony,
jest ju¿ przyjêta uchwa³a rady, ¿e miasto mo¿e wypuœciæ kolejne obli-
gacje na oko³o 26 milionów z³otych, a przewidywane wydatki to 213
milionów z³otych. 

A wiêc dzisiaj deficyt mo¿na powiedzieæ – dziura w bud¿ecie lub za-
d³u¿enie miasta – to mo¿e 53 miliony, mo¿e 103 miliony, a mo¿e jesz-
cze wiêcej. 

Jeœli nie mamy siê oszukiwaæ, to musimy powiedzieæ o tym, ¿e istnie-
je du¿e zad³u¿enie miasta, ¿e bêdziemy sp³acaæ obligacje i ¿e czeka
nas wyp³ata odszkodowañ na grunt pod ulicami. Kto bêdzie spija³ piwo
tak nawarzone? 

„tego jeszcze w bud¿ecie Legionowa nie by³o” 
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„gdy bêdzie szybka kolej”

W przedstawionej w 2008 roku przez kolej koncepcji programowo
przestrzennej dla budowy szybkiej kolei odnosz¹cej siê do Le-

gionowa zaplanowano nastêpuj¹ce po³¹czenia: 
– przejazd dla samochodów osobowych i ciê¿arowych

a) istniej¹cy wiadukt – trasa 61
b) tunel drogowy ³¹cz¹cy ul. Krakowsk¹ i Al. Ró¿

– przejœcia dla pieszych
a) stacja Legionowo Przystanek – tunel dla pieszych
b) stacja kolejowa – przejœcie podziemne
c) istniej¹cy wiadukt – trasa 61

Przedstawione zadania inwestycyjne s¹ œciœle zwi¹zane z planowa-
nym wybudowaniem przechodz¹cej przez Legionowo szybkiej kolei i bê-
dzie je realizowa³a kolej na swój koszt, a zaplanowane przeprawy mu-
sz¹ byæ uzgodnione z samorz¹dami tych terenów, na których szybka ko-
lej bêdzie budowana. 

Ponad 2 kadencje Romana Smogorzewskiego jako prezydenta miasta
kojarz¹ siê z przecinaniem wstêgi na wyasfaltowanych ulicach i budowê
hali przy ul. Sobieskiego, co do której nie wiadomo jeszcze, czy bêdzie na
tyle wykorzystana, ¿eby przynosiæ miastu zyski. 

Teraz, gdy stan¹³ przed pierwszym powa¿nym zadaniem z wewnêtrznej
komunikacji w mieœcie, nie zda³ egzaminu, gdy¿ miasto zamiast dotychcza-
sowych 3-ch przepraw po wybudowaniu szybkiej kolei mo¿e pozostaæ z 2-
ma przeprawami. Gdy by³ na to odpowiedni czas, nie by³o sprzeciwu prezy-
denta, odwo³ania siê do potrzeb miasta, do jego mieszkañców, jak chocia¿-
by referendum odbytego w sprawie tzw. œmieciowej, nie by³o informacji
w wydawanych biuletynach. 

A jest to jedna z najwa¿niejszych, bodaj najwa¿niejsza sprawa, bo do-
tyczy codziennego funkcjonowania niemal ka¿dego z nas mieszkañców
Legionowa, ale te¿ miejscowoœci poza Legionowem, gdy¿ si³¹ rzeczy
zwiêkszy siê ruch na wiadukcie. 

„gdy bêdzie szybka kolej” 
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„gdy bêdzie szybka kolej”
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Nie bêdzie zapewne tunelu dla pieszych ³¹cz¹cego ulice Parkow¹ z Wy-
szyñskiego, bo dzisiaj deklarowane przez kolej zadanie nie ma terminu re-
alizacji, nie ma nic poza deklaracj¹, zapewne te¿, zostan¹ zlikwidowane
przejazd kolejowy i przejœcie dla pieszych, ³¹cz¹ce ulice Kwiatow¹ i Poln¹
oraz przejœcie przy sk³adzie opa³u, gdy¿ s¹ kolizyjne i przy tak du¿ej prêd-
koœci poci¹gów nie mog¹ istnieæ. 

I co najwa¿niejsze, nie zosta³a wpisana do realizacji przez kolej budowa
tunelu na wysokoœci ulicy 3-go Maja pomimo, ¿e w miejscowym planie za-
gospodarowania przestrzennego Legionowa taka przeprawa jest zaplano-
wana, by³a zaplanowana jeszcze w poprzednich kadencjach samorz¹du. 

Miasto pozostanie na 2-ch przejazdach ko³owych i na 3-ch przej-
œciach dla pieszych lub te¿ miasto bêdzie zmuszone zaprojektowaæ,
uzgodniæ z kolej¹ i wybudowaæ dalsze niezbêdne przeprawy za swoje
miejskie samorz¹dowe pieni¹dze. 

Dzisiaj to kolej ma interes, ma do wykonania swoje zadanie inwesty-
cyjne i ma pieni¹dze na uzgodnienia z samorz¹dami i na budowê wszel-
kich potrzebnych przejœæ, przejazdów, przepraw. 

Je¿eli jakiœ samorz¹d nie zadba³ o swoje, o interes mieszkañców, to
jutro bêdzie uzgadnia³ swoje potrzeby i projekty, za które bêdzie p³aci³
a nastêpnie za swoje pieni¹dze budowa³. 

W zaufaniu we w³asne kompetencje przeoczono tu fakt, ¿e kolej
dysponowa³a œrodkami, z których mo¿na by³o najzwyczajniej skorzy-
staæ. 



„katalog”
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W zwi¹zku z zamieszczonym w nr 21 To
i Owo z dnia 21 maja 2009 roku oraz
w nr 20 Gazety Powiatowej z dnia 19 ma-
ja 2009 Og³oszeniem, w którym Prawo
i Sprawiedliwoœæ w Legionowie poinfor-
mowa³o ¿e przystêpuje do sporz¹dzenia
katalogu zg³aszanych przez mieszkañ-
ców spraw które zosta³y przez Prezyden-
ta Legionowa w jego dzia³alnoœci zanie-
dbane lub pominiête w za³atwieniu, tych
które s¹ przeprowadzane, ale nie s¹ spo-
³ecznie akceptowane oraz tych, które zo-
sta³y w kampaniach wyborczych obecne-
go Prezydenta zapowiedziane, a nie zo-
sta³y zrealizowane i zwróci³o siê do
mieszkañców – do wyborców o zg³asza-
nie takich spraw, przedstawiam katalog
zg³oszonych spraw. Katalog ten nie zo-
sta³ poddany obróbce jêzykowej. 

– brak powszechnej informacji dla
mieszkañców o mo¿liwoœci skorzystania
z udzielanej przez miasto – samorz¹d po-
mocy publicznej w podatkach czy dzia-
³alnoœci gospodarczej

– brak odpowiedniej dba³oœci o pieni¹dze
miasta poprzez sprawdzanie jak s¹ wyko-
rzystywane przekazywane przez miasto
pieni¹dze dla schronisk dla zwierz¹t, tym
bardziej ¿e wiele s³yszy siê o nieprawi-
d³owoœciach i niegospodarnoœci w schro-
niskach

– brak powszechnej informacji o mo¿li-
woœci wynajêcia w wybudowanym Ratu-
szu lokali u¿ytkowych które wynajmuj¹
„swoi”

– dlaczego tak wielkie pieni¹dze prze-
znaczane s¹ w bud¿ecie na promocjê Ro-
mana Smogorzewskiego, gdzie s¹ radni,
co na to Wies³aw Karnasiewicz Przewod-
nicz¹cy Rady Miasta, czy to prawda ¿e
milczeniem sp³aca to ¿e móg³ wybudo-
waæ na „Bukowcu” osiedle

– brak reakcji na wyciêcie bez zezwole-
nia kilku tysiêcy drzew przy ul. Suwalnej
i przy ul. Wyspiañskiego w Legionowie,
a wyciêtych drzew nie ma 

– brak reakcji na zg³aszan¹ sprawê real-
nego niebezpieczeñstwa dla przechodz¹-
cych do poci¹gu lub z poci¹gu z peronu
PKP na Przystanku. Ludzie przechodz¹
przy torach kolejowych ok. 300 m przy
rosn¹cych krzewach i s¹ zaczepiani
o pieni¹dze

– dlaczego tak ma³o rozpowszechniony
jest program profilaktyki zdrowotnej,
szczepieñ zapobiegawczych u 13 – let-
nich dziewczynek przeciwko rakowi
szyjki macicy. Prezydent Smogorzewski
promuje siê w biuletynie miejskim za du-
¿e pieni¹dze, funduje babciom ciastka na
ró¿nych spotkaniach i ca³uje je w rêkê,
a sk¹pi na szczepienia dla byæ mo¿e ich
wnuczek – ob³uda

– brak reakcji Prezydenta Smogorzew-
skiego na dzia³ania Starosty dot. prywa-
tyzacji przychodni specjalistycznej w Le-
gionowie, nic dla mieszkañców siê nie
poprawia, czy Pan to widzi panie Smogo-

KATALOG
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rzewski. Ludzie choruj¹ i czekaj¹ w ko-
lejkach, niech Pan tam siê poka¿e lub
zmieni Starostê Grabca

– kiedy Pan Smogorzewski skoñczy poli-
tykê ³adnych uœmiechów i mydlenia oczu
mieszkañcom, a zacznie byæ gospodarze-
ni i ow³odarzem naszego miasta. Proszê
popatrzeæ ile siê robi w du¿o biedniejszej
gminie jak Wieliszew! Rz¹dzenie to nie
tylko urz¹dzanie happeningów (z na-
szych pieniêdzy!) i malowanie pasów
ulic wokó³ Ratusza dwa razy w roku. 

– brak dba³oœci o zabytki, ju¿ dwa razy
pali³o siê Kasyno Oficerskie. Podobno
w³adzom miasta jest to na rêkê, bo jak
spali siê Kasyno to bêd¹ mog³y sprzedaæ
teren pod supermarket. 

– ludzi bulwersuje to ¿e czuj¹ siê oszuka-
ni w sprawie odbioru œmieci w Legiono-
wie. 
Powiedziano im ¿e maj¹ prawo g³osowaæ
w referendum jak ma byæ, ale okaza³o siê
¿e wprowadzone rozwi¹zanie jest dla
nich niekorzystne, czuj¹ siê oszukani, kto
ich kosztem na wywozie œmieci zarabia

– prywatyzacja PEC to pieni¹dze dla
obecnej w³adzy i czêœci radnych Platfor-
my Obywatelskiej i Nasze Miasto Nasze
Sprawy, a ludzie w blokach bêd¹ latami
je sp³acaæ w pobieranych od nich co mie-
si¹c op³atach za centralne ogrzewanie. 

– gdzie jest obiecana przez Prezydenta
Smogorzewskiego droga do Warszawy
przy torach kolejowych dlaczego tak du-
¿o ulic w Legionowie nie jest dot¹d urz¹-
dzonych. Bud¿et 150 min. a ulic buduje
siê niewiele, nadal jest du¿o takich gdzie
latem kurz a wiosn¹ i jesieni¹ ka³u¿e
i b³oto, co siê dzieje z pieniêdzmi. Niech
Pan jedzie do gminy Wieliszew i Serock
i zobaczy ile tam wybudowanych ulic,

chodników, wodoci¹gów a ile maj¹
mniejszy bud¿et

– to jeszcze jest Pan Prezydentem, gdzie
Pana s³owo ¿e jak do 2006 roku nie bê-
dzie wybudowany wiadukt w Legiono-
wie to nie bêdzie Pan dalej kandydowa³
na urz¹d

– zdziera Pan z ludzi pieni¹dze, gdzie one
s¹. Tak by³o przy budowie wodoci¹gu
w ulicy. Ludzie dop³acali du¿e pieni¹dze,
a jest ustawa z 2001 roku i uchwa³a S¹du
Najwy¿szego z 2007 roku ¿e mieszkañcy
nie dop³acaj¹ za przy³¹cze w ulicy, a Le-
gionowo takie op³aty pobiera. W Wieli-
szewie ludzie takich op³at nie p³ac¹. 

– dlaczego tak d³ugo budowany jest wia-
dukt w Legionowie? 

– dlaczego tak ma³o ulic w Legionowie
ma wybudowany wodoci¹g, kanalizacjê
oraz wyasfaltowan¹ jezdniê. W innych
gminach jest lepiej np. Wieliszew

– przed wyborami samorz¹dowymi
w 2006 roku w wywiadzie dla gazety le-
gionowskiej Prezydent Smogorzewski
przekonywa³ jak to partie szkodz¹ samo-
rz¹dom, a teraz jest w Platformie Obywa-
telskiej i rz¹dzi w mieœcie i w powiecie
jak Platforma w kraju – z nikim i niczym
siê nie liczy. 

– gdzie jest obiecana droga przy torach
kolejowych do Choszczówki

– brak jest informacji jak jest skonstru-
owany bud¿et. Prezydent Smogorzewski
i Przewodnicz¹cy Rady Karnasiewicz
powinni umo¿liwiæ mieszkañcom zapo-
znanie siê z dochodami i z wydatkami
bud¿etu. Z czego s¹ wp³ywy i na co i ile
siê wydaje. Tajne przez poufne u du¿e
pieni¹dze ponad 180.000.000 s¹ obraca-
ne z czego s¹ wp³ywy
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– ile z podatków
– ile miasto dostaje na utrzymanie szkó³
– ile z innych op³at
jakie s¹ wydatki
– ile na zdrowie
– ile na szko³y
– ile na pomoc spo³eczn¹
– ile na stra¿ miejsk¹
– ile dla policji
– ile na profilaktykê zdrowotn¹
– ile na budowê kanalizacji
– ile na budowê wodoci¹gów
– ile na budowê nawierzchni ulic
– ile na budowê chodników
– ile na organizowane imprezy które pro-
muj¹ Pana Romana Smogorzewskiego
– ile na promocjê osoby Prezydenta Mia-
sta /biuletyny, spotkania z emerytami,
konkursy dla m³odzie¿y, spotkania inte-
gracyjne pracowników/
– ile na stypendia dla wybitnych uczniów
– ile na pomoc socjaln¹ dla rodzin które
maj¹ przejœciowe k³opoty finansowe np.
na pomoce szkolne dla ucz¹cych siê dzie-
ci
– ile na inwestycje oœwiatowe
– ile na inne inwestycje

Nie jestem w stanie zweryfikowaæ otrzy-
manych wypowiedzi i dlatego) proszê re-
dakcjê o zwrócenie siê do Prezydenta
Miasta Legionowa Pana Romana Smogo-
rzewskiego o ustosunkowanie siê do po-
wy¿szych. Robiê to za poœrednictwem
gazety gdy¿ w zwi¹zku z dotychczaso-
wym doœwiadczeniem myœlê ¿e moja
proœba zostanie zignorowana

Prawo i Sprawiedliwoœæ w Legionowie
zwraca siê do mieszkañców o dalsze zg³a-
szanie spraw do sporz¹dzanego katalogu
poczt¹ elektroniczn¹ pislegionowo@o2.pl
lub do biura Prawa i Sprawiedliwoœci
w Legionowie, otwartego w ka¿d¹ œrodê
w godz. 17.30 – 19.30. 

Pe³nomocnik Powiatowy
Prawa i Sprawiedliwoœci

w Legionowie
Kazimierz P³aciszewski

strona internetowa Prawa i Sprawiedliwo-
œci w Legionowie www.pis-legionowo.net

Legionowo, 7 stycznia 2010 r. 
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Program

M³odzie¿ / oœwiata

Opieka zdrowotna

Komunikacja

Zalew Zegrzyñski

Rolnictwo / tereny wiejskie

Rozwój

Zrównowa¿ony bud¿et

Transparentnoœæ w dzia³aniu w³adzy



Sprawiedliwie, zgodnie z prawem i samorz¹dnie

32

M³odzie¿ / oœwiata

Na podstawie prognoz demograficznych nale¿y przyj¹æ, poczy-
naj¹c od ¿³obka przez przedszkole do szkó³ podstawowych, gimna-
zjum i liceum, plan spo³eczny i inwestycyjny w oœwiacie. Otrzymy-
wana przez samorz¹dy od pañstwa subwencja oœwiatowa jest
wsparciem finansowym, ale to samorz¹d decyduje o dzia³aniach
w oœwiacie dzisiaj i w latach przysz³ych. 

Uspokojenie akcyjnoœci obecnych dzia³añ i przyjêcie d³ugofalo-
wych dzia³añ spo³ecznych i inwestycyjnych, to przewidywalnoœæ
sytuacji i stabilnoœæ miejsca pracy i zarobków dla personelu i na-
uczycieli placówek oœwiatowych. To tak¿e pewnoœæ rodziców/ro-
dzin, ¿e mog¹ ze spokojem dzia³ania samorz¹du w dziedzinie
oœwiaty przyjmowaæ. 

W daj¹cym siê przewidzieæ czasie mniejsze wykorzystanie bu-
dynków oœwiatowych to mo¿liwoœæ wykorzystania ich np. na
oœrodki kultury, w których bêd¹ prowadzone zajêcia, jak chocia¿by
grupy zainteresowañ, to te¿ s¹ zadania w³asne samorz¹du. 

Opieka zdrowotna

Samorz¹d, podobnie jak Pañstwo, ma na³o¿ony konstytucyjny
obowi¹zek zapewnienia mieszkañcom opieki zdrowotnej. Samo-
rz¹d legionowski w sprawie dostêpu mieszkañców do œwiadczeñ
medycznych ma do wykonania dwa zadania. 

Pierwsza to utrzymanie w ka¿dej gminie Publicznego Zak³adu
Opieki Zdrowotnej, który bêdzie na dobrym poziomie organizacyj-
nym, bêdzie te¿ odpowiednio wyposa¿ony w sprzêt medyczny. Dzi-
siaj w ka¿dej naszej gminie co najmniej jeden Publiczny Zak³ad
œwiadczy us³ugi medyczne. Podpisywane w sposób transparentny
umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia bêd¹ gwarancj¹, ¿e Pu-
bliczne Zak³ady Opieki Zdrowotnej nie upadn¹, a ka¿dy z samorz¹-
dów powiatu legionowskiego staæ na to, aby zadbaæ o wyposa¿e-
nie, odpowiedni zakres wykonywanych œwiadczeñ medycznych
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i wynagrodzenie lekarzy i personelu medycznego. Dotyczy to te¿
przekszta³conej w ostatnim czasie w spó³kê prawa handlowego
SPZLO przy ul. Sowiñskiego 4 w Legionowie. Samorz¹d równie¿
odpowiada za to, ¿e nikt z mieszkañców nie mo¿e mieæ ze wzglê-
dów finansowych zablokowanego dostêpu do œwiadczeñ medycz-
nych. 

Drugie to budowa szpitala. Po trzydziestu latach mówienia, ¿e
wybudujemy szpital i zwodzenia, kiedy to mo¿e nast¹piæ, samorz¹d
legionowski jest zobowi¹zany do rzetelnego przygotowania infor-
macji, gdzie i w jakich oddzia³ach dot¹d leczymy siê, czy mamy
lokalizacjê budowy, jaki by³by koszt budowy okreœlonej iloœci od-
dzia³ów szpitalnych i ich wyposa¿enia, i czy samorz¹d w powiecie
legionowskim i w jakim czasie staæ bêdzie na to, wreszcie przedsta-
wienia mieszkañcom  mapy drogowej budowy szpitala, zapytania
ich o zdanie – w referendum, i je¿eli wypadnie ono na tak – to bê-
dziemy budowaæ. 

Lub jasno powiedzieæ, ¿e budowa szpitala przez samorz¹d w Le-
gionowie lub przez samorz¹d powiatu legionowskiego nie jest real-
na i przestaæ przy kolejnych wyborach mydliæ ludziom oczy obiet-
nicami bez pokrycia. 

Komunikacja

Komunikacja zewnêtrzna to d¹¿enie do rozstrzygniêæ w sprawie
zapowiadanych od lat budowy Trasy Mostowej i Trasy Olszynki
Grochowskiej. S¹ plany budowy, blokowane s¹ tereny przez które
Trasa ma ewentualnie przechodziæ, ale nie ma nawet przybli¿onego
terminu realizacji. Dzisiaj w sprawie budowy Trasy Olszynki Gro-
chowskiej w samorz¹dach gmin w powiecie legionowskim istnieje
ró¿nica zdañ. 

Komunikacja wewnêtrzna to wybudowanie przeprawy przez tra-
sê szybkiej kolei po przed³u¿eniu ulicy 3-go Maja w Legionowie.
Pomimo oczywistych zaniedbañ obecnego prezydenta Legionowa,
który nie dopatrzy³ tego, by wiadukt lub tunel po przed³u¿eniu 3-go
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Maja wybudowa³a kolej, to ta budowa jest najwa¿niejsza. Obci¹¿e-
nie 2-ch przepraw w Legionowie mo¿e byæ tak du¿e, ¿e dla po³¹-
czeñ wewnêtrznych w powiecie trzeba bêdzie korzystaæ z przepraw
w Chotomowie. 

Zalew Zegrzyñski

Znajduj¹cy siê na terenie naszego powiatu zbiornik Zalew Ze-
grzyñski powinien byæ wa¿nym sk³adnikiem rozwoju naszego po-
wiatu. Warunkiem dalszego zainteresowania inwestorów zagospo-
darowaniem terenów wokó³ Zalewu s¹ perspektywiczne mo¿liwo-
œci rozwoju, a wiêc czystoœæ wód, opracowanie programu zabudo-
wy terenu wokó³ Zalewu, istnienie lub budowa w najbli¿szym cza-
sie kanalizacji sanitarnej. Dzia³ania te mog¹ byæ prowadzone rów-
nolegle, bêd¹ wymaga³y czasu, ale ich podjêcie musi nast¹piæ ju¿
teraz. 

Nale¿y opracowaæ program rewitalizacji Zalewu, uzyskaæ wspar-
cie samorz¹du wojewódzkiego i Ministerstwa Ochrony Œrodowiska
oraz z³o¿yæ wniosek o przyznanie pieniêdzy na ten cel. 

Opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego jest zadaniem w³asnym gminy samorz¹dowej i ka¿dy z samo-
rz¹dów gminnych powiatu legionowskiego taki plan opracowuje,
posiada lub zmienia. Plany te powinny umo¿liwiaæ inwestorom pry-
watnym budowanie infrastruktury nadziemnej w obrêbie Zalewu
i przewidywaæ budowê przez gminy lub powiat odpowiednich dróg
i dojazdów. Przy zachowaniu autonomii ka¿dej z gmin, inicjatorem
wprowadzenia do tych planów elementów wspólnych planu zago-
spodarowania przestrzennego mog¹ byæ istniej¹ce na naszym te-
renie stowarzyszenia, których celem statutowym jest funkcjonowa-
nie Zalewu Zegrzyñskiego czy Zwi¹zek Gmin Zalewu Zegrzyñskie-
go. O patronat nad takim dzia³aniem mo¿e tak¿e ubiegaæ siê samo-
rz¹d powiatu legionowskiego. 

Jeszcze przed 1990 r., a wiêc powstaniem samorz¹dów, istnia³
plan wybudowania wokó³ wód Zalewu Zegrzyñskiego kanalizacji
tzw. opaski sanitarnej. Czêœæ tych prac zosta³a zrealizowana, jak



przepompownia w Wójtostwie (od krzy¿ówek w Dêbem w kierunku
Pomiechówka), ale nadal systemowej ca³oœci kanalizacji nie ma,
i mo¿na domniemywaæ, ¿e nie oczyszczone œcieki s¹ do zalewu od-
prowadzane. Opracowanie programu i jego wdro¿enie przez
wszystkich zainteresowanych, a wiêc wszystkie gminy powiatu, sa-
morz¹d powiatu, miasto Warszawê i samorz¹d wojewódzki nie mo-
¿e byæ odk³adane. Zalew Zegrzyñski jest jedn¹ z wa¿niejszych
spraw odnosz¹cych siê do rozwoju gospodarczego i cywilizacyjne-
go powiatu. 

Rolnictwo / tereny wiejskie

Zadaniem w³asnym samorz¹du jest opracowanie i zmiana miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego. Rady poszcze-
gólnych samorz¹dów powinny przyj¹æ transparentnie, wed³ug ja-
snych kryteriów, plany miejscowe zagospodarowania lub ich zmia-
ny tak, aby zosta³y wyznaczone tereny rolne i tereny tzw. odrolnio-
ne. W sposób naturalny powstanie rzeczywista baza terenów rolni-
czych, a tereny odrolnione zostan¹ zagospodarowane lub sprzeda-
ne do zagospodarowania na inne cele. Bêdzie to zastrzyk finanso-
wy dla mieszkañców i stworzenie dla nich mo¿liwoœci zainwesto-
wania w rozwój upraw (produkcji) przetwórstwa na terenach rolni-
czych i ekorolniczych, ale te¿ powstan¹ wp³ywy z podatków od te-
renów zagospodarowanych, bêdzie to dochód dla gmin. Samorz¹-
dy powinny przyj¹æ wieloletnie plany inwestycyjne na wsi, ju¿ nie
tylko budowy dróg i wodoci¹gów, ale kanalizacji czy budowy obiek-
tów do wykorzystania, zamiennie lub wspólnie na cele oœwiaty, kul-
tury i sportu, jak przedszkola, grupy zainteresowañ dzieci i m³o-
dzie¿y, boiska do ma³ych gier sportowych. To bêdzie te¿ miejsce
pracy miejscowych mieszkañców. Wieœ ma tak samo jak inni pra-
wo do rozwoju ekonomicznego i spo³ecznego. 
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Rozwój

Jesteœmy w bardzo korzystnym po³o¿eniu w stosunku do wielu
innych samorz¹dów je¿eli chodzi o rozwój, w³aœciwie w ka¿dej
dziedzinie. Jesteœmy blisko Warszawy, mamy tam pracê, bliskoœæ
stolicy kraju powoduje, ¿e mamy atrakcyjny teren zarówno inwe-
stycyjnie jak i do indywidualnego zakupu do zamieszkania, a do te-
go mamy zbiornik wodny – Zalew Zegrzyñski, który w sposób na-
turalny wzbudza zainteresowanie potencjalnych inwestorów. Mamy
zdolnych, ambitnych mieszkañców, którzy pracuj¹, podejmuj¹
dzia³alnoœæ gospodarcz¹, pe³nimy wa¿ne, a niekiedy bardzo wa¿ne
funkcje w administracji gospodarczej i w administracji publicznej.
Omijaj¹ nas, i oby tak zawsze by³o, zdarzenia i klêski ¿ywio³owe.
Mamy wcale niema³e dochody do bud¿etu. 

Dbaj¹c o dobre warunki edukacji dzieci i m³odzie¿y, stwarzaj¹c
im mo¿liwoœæ spêdzenia wolnego czasu w grupach zainteresowañ
w obiektach oœwiatowych b¹dŸ kulturalnych oraz na boiskach do
ma³ej gry oraz zapewniaj¹c bezpieczeñstwo socjalne i zdrowotne
dla ka¿dego mieszkañca, samorz¹d powinien dbaæ o zrównowa¿o-
ny rozwój interesów. Plany miejscowe zagospodarowania i wielo-
letnie plany inwestycyjne nie mog¹ zaspokajaæ oczekiwañ nieraz
mocnych grup interesów, ale uwzglêdniaæ rzeczywiste, miejscowe
(wieœ, osiedle, ulica) oczekiwania, potrzeby, które powinny docho-
dziæ do g³osu w transparentnie odbywanej dyskusji. 

Samorz¹d w powiecie legionowskim poza oczywistymi i w wiêk-
szoœci ju¿ realizowanymi inwestycjami, jak budowa wodoci¹gu lub
nawierzchni ulic b¹dŸ drogi (w³aœnie to ma robiæ) ma mo¿liwoœæ
pójœæ dalej. Wybudowaæ kanalizacjê, poprawiæ nieraz Ÿle, bo w po-
œpiechu zrobione nawierzchnie, podj¹æ siê budowy (ew. moderni-
zacji) obiektów oœwiatowych, kulturalnych, sportowych. 

Te dzia³ania trzeba podj¹æ niemal w ka¿dej miejscowoœci w gmi-
nach wiejskich, i w niemal ka¿dej dzielnicy lub na ka¿dym osiedlu
w miastach. 
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Zrównowa¿ony bud¿et

To jest nasz bud¿et, to my mieszkañcy sk³adamy siê na nasze
gminne dochody, a wybrani przez nas prezydent, burmistrz, wójt
i wszyscy radni maj¹ nas reprezentowaæ przy podejmowaniu decy-
zji. Niekiedy przeroœniête ambicje rz¹dz¹cych przynosz¹ wiêcej
szkody ni¿ po¿ytku. Powsta³ taki cykliczny, powtarzaj¹cy siê model
zachowañ, planujemy okreœlone inwestycje i choæby nie wiem co,
robimy. Najbardziej to widaæ w roku wyborów samorz¹dowych. 

To jest nasz samorz¹d i niedopuszczalne jest planowanie w gminie
lub w mieœcie w³aœciwie prawie wszystkiego w myœl¹ o wyborach za
kolejne 4 lata. Planowanie w samorz¹dzie wszystkiego, co jest zada-
niem w³asnym gminy samorz¹dowej powinno zak³adaæ okres nie 4 lat,
a okres pokolenia. To wcale nie jest trudne, tego jako mieszkañcy ma-
my prawo oczekiwaæ, ¿e my dzisiaj, ale te¿ nasze dzieci b¹dŸ wnuki
jutro, ¿e my wszyscy bêdziemy mogli odczuwaæ, odbieraæ z zadowo-
leniem nasze w³asne przemyœlane, mo¿e nie zawsze udane i trzeba bê-
dzie je weryfikowaæ, podejmowane przez nasz samorz¹d decyzje. 

Kredyty, po¿yczki bywa, ¿e s¹ potrzebne i uzasadnione, ale nadmier-
ne obci¹¿enia bud¿etu jest niewybaczalnym b³êdem tych, których
w wyborach upowa¿niamy do dzia³añ w naszym imieniu i w naszym in-
teresie. Mo¿na powiedzieæ, ¿e jako w³aœciciel, ich zatrudniamy. 

Transparentnoœæ w dzia³aniu w³adzy

W³aœciciel, mo¿na powiedzieæ suweren, jakim w przypadku sa-
morz¹du s¹ wszyscy mieszkañcy gminy samorz¹dowej, ma prawo
oczekiwaæ i wymagaæ tego, ¿e prezydent, burmistrz, wójt i radni ra-
dy miasta lub gminy, bêd¹ dzia³aæ w ich interesie transparentnie.
Maj¹ prawo wgl¹du w podejmowane decyzje, ¿eby nie powstawa³y
sytuacje, ¿e rz¹dz¹cy bawi¹ siê posiadan¹ w³adz¹. 

To my, mieszkañcy, ich wszystkich wybieramy i to my, mieszkañ-
cy, mamy prawo powiedzieæ w ka¿dej interesuj¹cej nas jednostko-
wej sytuacji i nie wa¿ne czy ufam, czy nie ufam – chcê sprawdziæ.
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Przedstawiamy Pañstwu ocenê dzia³añ samorz¹du powiatu
legionowskiego, miejskiego i gminnego oraz program samo-
rz¹dowy Prawa i Sprawiedliwoœci w Legionowie, którym bê-
dziemy siê kierowaæ w przysz³ej, ale i w nastêpnych kaden-
cjach.

zapraszamy na stronê www.pis-legionowo.net
prosimy o opiniê e-mail: pislegionowo@o2.pl 

Kazimierz P³aciszewski
Pe³nomocnik Komitetu
Prawa i Sprawiedliwoœci
w Legionowie

Legionowo, sierpieñ 2010
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